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Formand 
 Peter Michael Wester 5114 1976 / formand@as-kbh.dk 
 Vagtelvej 1, 3060 Espergærde 
 

Kontor 
 Ved kassereren (se herunder) kontor@as-kbh.dk 
 

Hjemmeside http://www.as-kbh.dk 
 

Kasserer 
 Bo Scheibye 2335 6822 / kasserer@as-kbh.dk 
 Stenløkken 60, 3460 Birkerød Reg. nr. 1551 konto nr. 5033551 
   Giro 5033551 / MobilePay nr. 10652 
Høje Sandbjerg 
 Lejren: Høje Sandbjergvej 12, 2840 Holte 
 

 Inspektør: Birger Hoff 2530 7655 
  Ved Højmosen 133, 2970 Hørsholm sandbjerg@as-kbh.dk 
 

   Assistent: Lars Worsaae 2299 8554 / lars.worsaae@gmail.com 
  Udlejning: Birger Hoff Se ovenfor 
  Fakturering: Anders Poulsen 5181 5751 / avpoulsen@mail.dk 
 

Redaktion & historie 
 Ansvarshavende redakteur 
 

  Erling Heidler 2037 7717 /  redakteur@as-kbh.dk  
  Byparken 56, Blovstrød, 3450 Allerød  eller erlingheidler@gmail.com 

    BEMÆRK NY MAILADRESSE  
AS Aarhus 
 Kåre Janussen 2296 3119 / http://www.as-aarhus.dk 
Sektioner og medlemmer 

 Ansvarlige for, at stof, som ønskes bragt i bladet, bliver afleveret til redakteuren 
inden deadline. 

 Tekst og billeder bedes leveret i læsbar elektronisk form. 

 Billeder bedes leveret i så høj opløsning som muligt. 
 

Stof til blad nummer 2025-3 senest den 28. august 2025. 
(Afleveret til postvæsenet den 23. maj 2025) 

Tryk og forsendelse: DDP - din distributions partner Aps, Smidstrupvej 11, 4230 Skælskør 
 
 

Ændringer til navn, adresse, telefon, mailadresse 

og evt. udmeldelse skal meldes til kontoret. 
 
Gør det hele meget nemmere for dig selv - og for foreningen. 
Tilmeld dig kontingentindbetaling via betalingsservice (se side 27). 
 

Vi har altid brug for medlemmer, som vil yde en indsats for AS. 
Kom ud af busken, så finder vi noget, som interesserer jer og gavner AS. 

 
Bladet kan også ses på www.as-kbh.dk et par dage efter deadline. 
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Nr. 2 - Maj 2025 - 89. årgang 
 

Forsiden - Generalforsamling og ny ATV - se side 25 
 
 

 

Tag familie og venner 

med til en hyggelig 

 

Sct. Hans 

aften 
 

på Bjerget 

 

mandag 

23. juni 

kl. 18 

 
 

        Aktiviteter for børn  

               Tur til Toppen 

Lækker middag 

                          kl. 19 

               Godt selskab 

              Bål og båltale 

           Midsommervise 

                   Afslutning 

                    ca. kl. 22 

Årets båltaler: Hans Henrik Møller 
 

 Pensioneret officer af Hæren / Ridder af 1. grad af Dannebrogs- 
ordenen / Æresdoktor ved Polish Defence University. 

 Hærens Officersskole 1982 - 85 / Stabskursus og Generalstabskursus  
v/ Forsvarsakademiet / US Joint Forces Staff College, Norfolk, USA. 

 Tjenestegørende på Sjælsmark Kaserne, 1. Sjællandske Brigade, Hærens Operative Kom-
mando, Forsvarskommandoen, Hærens Officersskole og Forsvarsakademiet. 

 Udsendt til Namibia, Irak, Afghanistan og Kosovo - de to sidstnævnte som chef for det danske 
kontingent. Udstationeret ved NATO hovedkvarterer i Bruxelles og Brunssum i Holland. 

 Bor i Hellebæk. Gift med Helle. To sønner Christian og Kasper. Farfar til Mathias og Benjamin. 

 Frivilligt arbejde: Børnenes skole og fritidsaktiviteter / ledende funktioner i Dansk Sørednings-
selskab / formand den konservative vælgerforening i Helsingør / medlem Rotary, præsident af 
to omgange / domsmand ved Landsretten / aktiv skribent, foredragsholder og borgerjournalist. 

 I den sparsomme fritid: Mountainbike og havkajak og den glade ejer af en Morgan veteranbil. 
 

Pris: Kun kr. 125,- + fluider / børn under 16 år gratis 

Tilmelding til spisningen senest 14. juni til kontor@as-kbh.dk 

Hvis du har vanskeligt ved at komme til Bjerget, så kontakt os, så vi kan hjælpe. 

  

mailto:kontor@as-kbh.dk
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2025  

Juni  Feltsport Træning - afstand/kortlæsning Sjælland 

Juni 19.00 Skydning Sidste skydedag DGI-byen  

14. juni  For/Sky/Fsp AS - P7/SKIF Revingehed 

23. juni  18.00  Foreningen  Sankt Hans aften Se side 3 Bjerget 

28. juni 13.00 Skydning Sidste langdist. skydedag før ferie SKAK-huset / KSC 

August 13.00 Skydning Sæsonstart - langdistance SKAK-huset / KSC 

12. august  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde Bjerget 

30. august  Foreningen Foreningsarrangement  Bjerget 

2. september 16.55  Gymnastik  Sæsonstart Husum Skole 

September 19.00 Skydning Sæsonstart - kortdistance DGI-byen 

September  Feltsport Biathlon skydning Bjerget 

Oktober  Skydning Universitetsmatch Oslo 

20. oktober  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde Bjerget 

Oktober 13.00 Skydning Sidste skydedag SKAK-huset/KSC 

6. december 10.00 Feltsport Bøftur  Bjerget / Rude Skov 

7. december  Hjemmeværn Bøftur (for alle AS medlemmer) Bjerget 

3. december 16.55 Gymnastik Juleafslutning   Skolen / Privat 

December 19.00 Skydning Juleafslutning   DGI-byen 

 

2026  

Januar 14.00 Foreningen Nytårskur  Bjerget 

Januar  Gymnastik Sæsonstart  Skolen 

Januar  Skydning Sæsonstart - kortdistance DGI-byen 

Februar 18.00 Feltsport Årsmøde  Bjerget 

11. februar 15.00 Foreningen Kranseophængning  Christiansborg 

Februar  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde Bjerget 

Marts  Foreningen Intro-dag for nye medlemmer DGI-byen 

Marts   Skydning  Sæsonstart - langdistance SKAK-huset / KSC 

April  Sandbjerg Arbejdsweekend Bjerget 

April  Feltsport Intro Biathlon Orientering. Bjerget/Rude Skov 

April  18.30 Foreningen Spisning  Bjerget 

 19.30 Foreningen  Generalforsamling  Bjerget 

Maj   Feltsport  Klubmesterskab: O-løb   Bjerget/Rude Skov 

Maj  Foreningen Intro-dag for nye medlemmer Høje Sandbjerg 

Maj  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde Bjerget 

Maj  16.55  Gymnastik  Sommerafslutning Husum Skole / Bjerget 

Maj  Feltsport Træning - feltpistolskydning Kalvebod 

 

Reservér allerede nu datoerne i kalenderen 
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 1518 Arne Steen Sørensen 28. februar 
 

 

 

 
 
 

 
 
 

 
 

3750 Sten W. Laursen 14. juni 75 år 

4838 Maria Hougaard 17. juni 50 år 

4431 Christian Saxe 28. juni 60 år 

4843 Alina Durhuus 10. juli 35 år 

4475 Jakob Taarnskov 16. juli 40 år 

4465 Isabel Munksgaard Berg 20. juli 50 år 

4106 Henrik Adam Wagner 23. juli 50 år 

4806 Igor Teslenko 24. juli 40 år 

 

4204 Katja Lykke Ravn 

                    Boll Hertz 27. juli 45 år 

4749 Niels Borch  

               Christiansen 28. aug. 45 år 

4292 Leif Berg-Sørensen 5. sept. 85 år 

4863 Leann Thala Husseini 8. sept. 20 år 

4689 Catalin Stanescu 9. sept. 45 år 

4495 Jan Tomás Matys 18. sept. 45 år 

 

 
 

 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
Stor TAK til alle jer, som 
denne gang har indsendt 
referater mv. tidligt og 
kort tid efter at begiven-
hederne har fundet sted. 

 

 
 

 
 
  

 

 

 
Fotografer til dette nummer: Hans Jørgen Våben,  

Viggo Neble, Aksel Iversen, Torkild Hansen, Morten Hammer, 
Formanden, Sandbjerginspektøren og Redakteuren 

  

 

 
 Læs også bladet på  www.as-kbh.dk  1-2 dage efter deadline. 

 

  Deadline for bladet i 2025:  # 3 - 28. august 
  # 4 - 26. oktober 
  

\6
5

\6
0
m

m

http://www.as-kbh.dk/
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Bladet udkom første gang i januar 1937, og 
bortset fra en mindre pause hen mod slutningen 
af krigen, er det udkommet planmæssigt i alle 
89 årgange siden. 
 

 De første blade havde månedligt meddelel-
ses- og kontaktformål, men man fandt hurtigt ud 
af, bladene først nåede modtagerne, efter at ar-
rangementerne havde fundet sted. Det udvikle-
de sig derfor gradvist til at formidle referater og 
mere officielle meddelelser. Og siden 1969 har 
det været udgivet i nuværende antal på 4-5 
numre om året, som har været tilpasset væsent-
lige aktiviteter, f.eks. indkaldelse til generalfor-
samling og invitationer. 
 

 De første blade var lidt større end i dag 
(23x17 cm), indtil det grønne A5 format (21x15 
cm) blev indført i 1958. Fra 1964 til 2006 var 
forsiden halvt afskåret, og fra 2013 kom der bil-
leder og indholdsfortegnelse på forsiden og far-
vebilleder i bladet. Fra 2005 har bladet også væ-
ret indlagt på hjemmesiden.  
 

 
 

Der har - inkl. hele 2025 - med 8 redaktører - 
været udgivet i alt  464 blade 

 Fire redaktører med kortere tid på opgaven - 
Bjørn Magnussen, Ove ”Snaades” Jacobsen 
Otto Rump og Evelyn Scheibye 35 blade 
 

 Bjørn Westh (1958-66) 75 blade 

 Erling Heidler (2005-25) 82 blade 

 Bjarne Sanddahl (1976-2004) 120 blade 

 Poul Petri   (3 perioder 1938-73)  152 blade 
 

 Indtil 2008 var der også 5 sektionsredaktø-
rer, som indsamlede og leverede artikler og bil-
leder fra sektionerne. Jeg blev sektionsredaktør 
for orienteringssektionen i 1973, og dengang af-
leverede man bare det, man havde, til Petri, 
som så redigerede, trykte og udsendte bladene. 
 

 Da Bjarne Sanddahl blev redaktør indførte 
han redaktionsmøder således: 

 
 Trykkeren, trykte teksten i korrekt bredde 

- 2 spalter - på lange papirstrimler. 

 De, som havde indlæg i bladet mødtes 
hos Bjarne, hvor vi ”klippede og klistre-
de” og konstruerede vores sider. 

 Bjarne koordinerede, satte siderne sam-
men til et blad og sendte det til trykning. 

 Trykkeren fandt normalt ud af det, så 
trods den noget primitive teknik - kom 
bladene til at se helt pæne ud. 

 

 Jeg mindes mange gode aftener omkring 
Bjarnes spisebord. Men teknikken udviklede 
sig, og Bjarne bragte os ind i ”fremtiden” og 
indførte ”FrontPage” programmet. Dermed var 
det slut med ”klippe-klistre”, og redaktionens 
indsats blev kraftigt formindsket. Fra 2008, 
hvor Erling gik over til at lave bladet i ”Word”, 
blev redaktionen reduceret til kun 2, og i 9 år 
fra 2016 har Erling lavet det selv. 

3740 
 

  

NY REDAKTØR 
fra 1. januar 2026 

 

Vi søger en afløser for Erling, 

som ønsker et træde tilbage. 

       Det kan være én eller flere ? 
 

Arbejdet består af 4 blade årligt. 

 at indsamle artikler og billeder 

 at redigere bladene 

Erling bruger ”Word”, men valg 
af metode bestemmer du selv. 

 at indsende til trykning og hjem-
meside 

 

Vi håber, at du er interesseret 
og melder dig til formanden 

5114 1976 / formand@as-kbh.dk 
 

Erling er klar til at besvare spørgsmål 
og assistere under overdragelsen. 

 Vi indsendte vores tekst til Bjarne. 
  

mailto:formand@as-kbh.dk
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I 80 året for Danmarks befrielse 
Fortællinger om AS’ rolle under besættelsen og befrielsen 

 
Den 20. juni 1937 efter en parade på Vogn-
mandsmarken for de nu nedlagte frivillige korps 
gik 800 akademiske skytter i optog til Køben-
havns Universitet, hvor de overrakte og depone-
re Korpsets fane til rektor. 
 
 Otte år efter, den 8. maj 1945, afhentede et 
kommando på 25 gamle skytter fra Korpset fa-
nen på Universitetet. Her fik de den overrakt af 
rektor, som i en kort tale udtrykte sin glæde 
over at udlevere fanen til AS. 
 
 Kommandoet marcherede til Christiansborg, 
hvor de afleverede fanen til AS’ konstituerede 
chef. 
 
 Den 10. maj afholdtes en parade på Ride-
banen, hvor hele slotsholmsdetachementet del-
tog. Af et kommando bestående af gamle korps-
folk - det såkaldte Hold C - blev fanen ført frem 
(afhyllet som det hedder, når man taler om fa-
ner), og præsenteret for det samlede komman-
do af terrænsports- og korpsfolk for derefter at 
blive overrakt til AS’ terrænsportsafdeling. 
 
 For gamle skytter var det befrielsens højde-
punkt og en æresoprejsning for dem og deres 
gamle Korps. 
 
 Der var sket meget i AS under de forløbne 
otte år. Det er velbeskrevet i AS’ medlemsblad, 
specielt i særnummeret fra juni-juli 1945, hvor 
hjælpearbejdet med at redde vores jødiske 
landsmænd fylder en del. Det nævnes med be-
skedenhed, at man i en periode på tre til fire 
uger i 1943 havde vagtstuer med op til 200 
mand beskæftiget døgnet rundt, og at AS som 
afdeling havde reddet 2.450 personer i alderen 
fra otte dage op til 99 år til Sverige. 
 
 Men efter disse meget kontante oplysninger 
bliver oversigten over AS’ arbejde i modstands-
bevægelsen og oprettelsen af Slotsholmsdeta-
chementet mere sporadisk og skematisk be- 
xxxxxxx  

 
 

Fanen afhentes på Universitetet 
 

skrevet. Af principielle grunde, som under 
redningsaktionen af vores jødiske lands-
mænd, nævnes ikke navne - man trak på 
samme hammel, og alle ydede deres bedste, 
man har ikke villet fremhæve enkeltpersoner. 
Forståeligt nok! Ej heller ville man hovere over 
for politikerne med et ”hvad sagde vi”! Indsat-
sen under besættelsens sidste år skulle bru-
ges konstruktivt. 
 
 Det, at der fra AS’ side ikke er skrevet 
yderligere om tiden og begivenhederne i AS 
op til befrielsen, er naturligvis ikke det samme 
som, at der ikke findes skriftligt materiale. 
Hans Henning Hansen (HHH) har efterladt sig 
et fyldigt maskinskrevet manuskript fra sin tid i 
Terrainsportsafdelingen frem til sin arrestation 
5. september 1944.  
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 Endvidere findes en beretning om ”Hold C 
fra Akademisk Skyttekorps ophævelse 20. juni 
1937 til befrielsesdagen den 5. maj 1945” ma-
skinskrevet af 722 Bang samt en ”Beretning fra 
kompagni Nord af Bataillon A.S. (Detachement 
Slotsholmens 1’B.) vedrørende Kompagniets 
deltagelse i Danmarks frihedskamp”. Denne be-
retning er duplikeret og meget detaljeret, fyldig 
og militær, med skitser af stillingerne på Slots-
holmen. 
 
 Disse papirer har jeg i sin tid fået af HHH. 
De to første maskinskrevne beretninger belyser, 
hvad den enkelte skytte måske følte op til befri-
elsen. Ligesom de skytter, jeg har talt med, har 
alle ellers været meget tilbageholdne med at 
udtale sig om noget som helst. I HHH’ beret-
ning, der er skrevet umiddelbart efter hans 
hjemkomst fra Frøslev, skriver han med humor 
og med underspilning af egen indsats. Men der 
er nogle nedslag i hans beretning, der er værd 
at beskæftige sig med, da de giver et billede af, 
hvad de illegale beskæftigede sig med. 
 
 Gamle AS’er er i deres fortællinger enige 
om, at man forsøgte at opretholde AS som en 
lovlig organisation. Dog blev det åbenbart for 
enhver efter 29. august 1943, at det med det 
lovlige nok skulle i gåseøjne, for som HHH skri-
ver, gik selv terrænsportsafdelingens skaber og 
leder P. V. T. Ahnfeldt-Mollerup rundt og gjorde 
mærkelige ting. 
 
 Af HHH’ meritter er det værd at bemærke, 
at han allerede i september 1943 er med til at 
organisere våben, skjule våben og transportere 
våben. Han er med som organisator ved en stor 
transport til Sverige, hvor han er pengemanden, 
der udbetaler 50.000 kr. for overfarten til en fi-
sker, han senere samarbejder med. Det på 
trods af, at det tog fiskeren et par dage at rense 
kutteren efter overfarten. De udleverede søsy-
gepiller virkede ikke. 
 
 Den mest spændende og usædvanlige op-
gave HHH fik, var i påsken 1944, hvor han og 
en anden AS’er var blevet beordret til Høje 
Sandbjerg for at rengøre lejren og fyre op i alle 
kakkelovne. De havde fået at vide, at der skulle 
foregå et krigsspil. Andre AS’er bl.a. Jørgen 
Pangel har oplyst. at der var etableret rekylge-
værgrupper ved adgangsvejene til Lejren. Disse 
xxxxx 

havde til opgave at standse eller forsinke evt. 
tyske enheder på vej mod lejren. Pangel selv 
lå ved Høsterkøb. 
 
 HHH skriver, at der dukkede ca. 50 mand 
op, alle af militært tilsnit på nær to folketings-
medlemmer, som han desværre ikke navngi-
ver. 
 
 Krigsspillet var overordentligt spændende. 
Det varede hele natten. HHH skriver, at for-
målet med at have to politikere med var:” At 
garantere Hr. Buhl, at Officererne og deres 
Håndlangere ikke pønsede på Kup eller på 
anden Maade prøvede at tilsidesætte hans 
Majestæts kgl. Socialdemokrati”. De to AS’er 
havde haft til opgave, at de, hvis tyskerne blev 
meldt undervejs, skulle forblive i Lejren, indtil 
alle papirer var brændt. Det interessante ved 
krigsspillet var for HHH, at det her for første 
gang blev kendt, at AS’ opgave var at besætte 
og holde Slotsholmen ved Tysklands eventu-
elle sammenbrud. 
 
 I 722 Bangs beretning om Hold ”C” - de 
gamle korpsmedlemmers indsats og virke - 
kommer tvivlen og usikkerheden frem. Man er 
utålmodig, man ønsker en defineret opgave. 
Man havde været tidligt ude. Allerede i februar 
1941 foreslås det på et AS officersmøde at 
danne et terrænsportshold af gamle AS-
officerer og veltjente skytter. Målet var at være 
klar, holde kontakt og holde sig i form, så man 
var rede til at gøre en indsats. Hold C kom ik-
ke i aktion som enhed under jødeforfølgelser-
ne, men holdet blev opmærksom på det store 
arbejde, de unge i terrænsportsafdelingen 
gjorde. Det gav gensidig respekt, og Hold C’ 
tjeneste blev omlagt i en mere militær retning. 
For Hold C var det Korpset, der var den sam-
lende faktor, og de venskaber og forbindelser, 
man havde, blev brugt bl.a. til en henvendelse 
til H. C. Hansen. Ansvaret tyngede stærkt på 
lederne af Hold C - Korpset - i vintermåneder-
ne 1944. Den nye chef O.C. Permin holdt 
Hold C som et selvstændigt kompagni i AS-
bataljonen på linje med de unge hold, men i 
februar 1945 dannede man af mobiliserings-
mæssige årsager tre kompagnier, Øst, Nord 
og Vest, samt en ordonnansafdeling. Bang 
skriver, at som for så mange andre vente-
grupper var befrielsen et antiklimax midt i 
glæden. 
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Marchen mod 
Slotsholmen 

 
 

 Den 4. maj om aftenen indledtes en lang 
arbejdsnat for Hold C. Man havde længe væ-
ret i alarmberedskab. Da frihedsbudskabet 
kom, fremmede kompagnierne forberedelser-
ne så meget som de givne ordrer tillod. Kl. 
01:30 kom ordren om kompagnisamling. Først 
ud på morgenen den 5. maj kom ordren om 
indrykningen på Christiansborg. Der er festlige 
beretninger om marchen mod Slotsholmen, I 
de første morgentimer først stille og roligt se-
nere under mængdens jubel. En ung skytte 
skriver, at det var, som om de blev tiljublet 
som en hjemvendt sejrrig arme. 
 
 
 

 Højdepunktet for Hold C var afhentningen af 
fanen på Universitetet. Bang skriver, at udvæl-
gelsen af fanekommandoet var det ubehagelig-
ste job, han havde haft under besættel-
sen/befrielsen. Der var langt flere kvalificerede 
end der var pladser, men som han skriver, det 
var den bedst eksercerende deling i Frihedshæ-
ren, der afhentede fanen, og at det var med 
glæde, at Hold C (Korpset) kunne overdrage fa-
nen til terrænsportsafdelingen den 10. maj 1945 
- for AS befrielsens højdepunkt. 
 

3505 Kay Søren Nielsen 

 
 
 
 

 
 

 

 
 

Sct. Hans aften 

Se side 3 

 
 

  NY REDAKTØR 
 fra 1. januar 2026 Se side 6 og 37 
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Referat af generalforsamlingen 
23. april 2025 

 

Dagsorden til AS generalforsamling jf. vedtægters § 28, stk. 3. 
 

1. Valg af dirigent.  

2. Formanden aflægger beretning.  

3. Kassereren forelægger det reviderede regnskab til godkendelse.  

4. Behandling af indkomne forslag.  

5. Kassereren forelægger budget til godkendelse.  

6. Fastsættelse af kontingent jf. § 8.  

7. Valg af bestyrelse, jf. § 11.  

8. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant, jf. § 25.  

9. Valg af repræsentanter til organisationer uden for Akademisk Skytteforening.  

10. Eventuelt.  
 

Ad 1. Valg af dirigent. 
 
Formanden foreslog 3740 Erling Heidler som 
dirigent, hvilket blev godkendt. 
 

 Dirigenten fastslog, at generalforsamlin-
gen var lovligt indkaldt i AS-blad # 1. 

 Han konstaterede, at formandens beret-
ning havde været på hjemmesiden i mere 
end 14 dage og var udsendt til medlem-
merne.  

 Han forudsatte, at alle havde læst den, og 
kunne derfor godkende både proceduren 
og generalforsamlingens lovlighed. 

 Han oplyste, at sekretæren 4682 Søren 
Andersen var udpeget som referent. 

 Ved optælling konstaterede han, at der - 
jf. vedtægternes § 30 - var mødt 19 
stemmeberettigede medlemmer.  

 Han forespurgte, om der var bemærknin-
ger til dette, og da det ikke var tilfældet, 
gav han ordet til formanden. 

 
 

Bilag (side 33-36): 

Formandens beretning, 
som lagt på hjemmesiden. 

 

Ad 2. Formanden aflægger beretning.  
 
I forbindelse med formandens supplerende 
bemærkninger rejste de deltagende sig ind-
ledningsvis og mindedes følgende afdøde 
medlemmer:  

 4374 Pelle Goldin  17. juli 

 4658 Eli Heckscher  10. sept. 

 4186 Jørgen Søe Westergaard 21. sept. 

 4068 Kjeld Holmehave  28. dec. 

 1518 Arne Steen Sørensen  28. feb. 2025 

Han døde på sin 99 års fødselsdag 

Æret været deres minde. 
 

Formanden fortsatte derefter som følger: 
I den udsendte beretning for 2024 er året 
fremhævet som ekstraordinært fordi:  

 Foreningens medlemstal i forhold til 2023 
er steget i gymnastik; feltsport og skyde-
sektionen.  

 Feltsportssektionens satsning på intro-
arrangement og træning af O-løbere 
gjorde, at AS som forening kunne marke-
re sig ved årets mesterskaber. 

 Sandbjerginspektørens indkøb af ATV, 
trailer, telt samt nyt værktøj gør det sjovt 
at hjælpe til ved de årlige samlinger.  

 

Referatet fortsættes på side 25 
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Sommerafslutning 

og afsked med Leif 
20. maj 2026 

 

  

Gymnastiksalen havde været aflyst 6 gange på 
stribe grundet eksamen forud for de 2 gange 
træning inden den officielle afslutning. Efter 
gymnastikken 20. maj samledes vi 17 mand 
inkl. formand Peter Wester på Bjerget til foto-
grafering, spisning og hyggeligt samvær. Frank 
havde meldt fra grundet hekseskud, og John 
har vi ikke hørt fra siden telefonsamtalen med 
ham fra sygehuset, hvor han var indlagt med 
blodmangel! 
 

 Sildemad og smørrebrød var af nemheds 
årsager udskiftet med skinke og flødekartofler 
anrettet og serveret af Benni og i Franks fravær 
med assistance fra bl.a. Bent Niebling. Desser-
ten rabarberkage samt hjemmebagte småka-
ger, der blev nydt sammen med kaffen, var Je-
spers fortrinlige kreation. Recitativet blev på 
meget fint svensk fremsagt af Preben. 
 

 Formanden talte for Leif og understregede 
hans betydning for AS-Gymnastik, der har væ-
ret en vigtig del af foreningen helt tilbage fra 
1868, heraf de seneste 29 år med Leif som in-
struktør 2 gange om ugen og uden én eneste 
sygedag eller framelding - bortset fra en 3 
ugers drømmerejse til Galapagos.  
 

 Peter Wester overrakte foreningens af-
skedshilsen, der var et gavekort til Silvan, der, 
ifølge det oplyste, kunne blive til glæde i forbin-
delse med pensionisttilværelsens mange gøre-
mål på matriklen i Valby.  

 Bent Niebling talte også pænt for Leif og 
hans trænergerning og betonede de berigen-
de ordvekslinger undervejs og styret af Leif, 
der som altid gerne delte ud af sit vid om 
sproget, gamle udtryk, finurligheder, almene 
og generelle sammenhænge m.v. uden at det 
gik ud over den rette gennemførelse af øvel-
serne. Også Leifs iagttagelser på gader og 
stræder, hvor han ser medborgere på gymna-
sternes alder med gangart og holdning, der 
vidner om manglende træning/gymnastik, blev 
nævnt. 
 

 Gymnastikinspektøren takkede Leif som 
så mange gange før og overrakte vin og cho-
kolade fra holdet.  
 

 Leif, der er livs-
varigt medlem, kan 
følge gymnastikken 
gennem AS-bladet 
og er selvfølgelig 
velkommen til at 
deltage i gymna-
stikken fremover.  
 

 Ny, fast instruk-
tør er ikke fundet, 
men indtil da vil 
Bent Niebling, Mi-
chael og Uve fun-
gere på skift. 
 

 

 Leif, der har valgt at stoppe, 
medens legen er god, takkede 
og mindedes med glæde de 
mange ansigter, der har passe-
ret forbi i årenes løb. Der er i dag 
kun 3 ansigter, der har været 
med i alle 29 år. 

3098 

 

Gymnastikken starter igen efter sommerferien den 2. september på Husum Skole. 
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Arbejdssamling forår 2025 
 
Den 6.-7. april afholdt vi atter en 
søndag-mandag arbejdssamling på 
Høje Sandbjerg.  
 
 Deltagerne var den hårde kerne: 

 Lars Worsaae,  

 Bo Scheibye,  

 Peter Wester,  

 Peter Werling,  

 Palle Skovhus Jensen og  

 Sandbjerginspektøren.  
 
 Den store opgave var opsætning 
af telttaget på stativet i gårdhaven, en 
opgave, som erfaringsmæssigt har gi-
vet store problemer og krævet mange 
mand. Men i år gik det som en leg 
 
 I det nye telt er taget opdelt i 3 bælter på 
hver 3 meters bredde. Tagsektionen trækkes 
så op i stativets spor. Hver tagsektion har vi 
liggende på en rulle under vinteropbevaring. 
Den sættes nemt op på stativet ved opsæt-
ning. En elegant løsning som samtidigt sikre, 
at tagsektionerne er nemme at holde rene. Se 
blot hvor glade vi ser ud på billedet. 
 
 På samlingen fik vi også lavet en række al-
mindelige vedligeholdelsesopgaver, som: 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Rejsning af telttag 

 

 Oliering af de nys udskiftede brædder på 
gårdhavens borde/bænke sæt.  

 Trappen fra lejrgaden op til brændeskuret 
havde det ikke godt.  

 En lokal gartner gav et tilbud på en ny 
trappe, som sikkert var godt, men set fra 
vor side urimeligt dyrt, så nu er den gamle 
trappe frilagt og klar til endnu et årti.  

 Da inspektionen tillige har købt sig til en 
grundig forårsrengøring og nypudsede 
vinduer er lejren klar til en hektisk sæson. 

 

Lyslederkabel til WiFi 
 
TDC skrev til os og varslede udfasning af det 
gamle kobberkabel, som siden ophør af lejrens 
faste telefon har dannet grundlag for det WiFi 
net, vi alle nyder gavn af. Ikke bare til personlig 
søgning, men som også faciliterer anvendelsen 
af videoprojektøren i mandskabsmessen til un-
dervisning og underholdning. At WiFi tillige sik-
rer kommunikation fra mobiltelefoner, hvor den 
almindelige forbindelse her ude i skoven er 
xxxxxxx 

usikker, er til stor gavn. Men nu er den gamle 
telefonforbindelses tid udløbet og TDC gav 
30. juni som udløb, en dato, de dog siden har 
blødt en smule op.  
 
 Da der for nyligt er lagt lyslederkabel i Hø-
je Sandbjergvej, synes det naturligt at tilslutte 
sig dette. Og det var gratis, sagde de. Det vi-
ste sig dog, at det kun gjaldt de første 30 me- 
xxxxxxx 
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ter ind fra vejen. Derefter måtte 
vi betale pr. meter, og det blev 
dyrt. Så inspektionens næst-
kommanderende Lars Wor-
saae, som var tovholder på 
opgaven, greb en spade og 
forkyndte ”Så graver vi det selv 
ned”. Han fik TDC til at accep-
tere at skyde fiberkablet op til 
lejren, hvis vi gravede et 
trækrør ned til det. Og da AS 
næstformand Palle Skovhus 
Jensen havde en bekendt med 
adgang til en minigraver og 
evne til at betjene den, gik ar-
bejdet i gang i weekenden 29.-
30. marts. 
 

 Det lykkedes, selvom de 
begge så ret trætte ud da jeg 
kom for at ønske dem til lykke. 
Renden blev atter dækket og 
jorden senere banket på plads  
 

    
 

 Gravemaskinen Gravet rende 
 
med en pladevibrator. Da vi 
også grave i lejrgaden, er den 
senere forstærket med et ton 
nye skærver. Nu venter vi så 
xxxxxx 

blot utålmodigt på at TDC 
kommer og gør deres del af 
arbejdet, så port og lejrgade 
atter kan se godt ud. 

 

Nivellerede standpladser 
 
Standpladserne til 50 meter biathlon skydeba-
nen har længe generet skytterne fra Felts-
portssektionen. De valgte derfor i forbindelse 
med arbejdssamlingen at tromme en gruppe 
sammen, for at nivellerer standpladserne. Ide-
en var at tage græstørvene op, udglatte jorden 
og sikre at den var plan og så lægge tørvene 
ned igen. En teoretisk løsning, som kræver at 
græstørvene gror sammen igen. Og det er nok 
bedst i en våd sæson. Men dette forår har væ-
ret ekstrem tør. 

 Så sektionen har forsøgt at hjælpe lidt på 
det med at bære vand i spande op fra Søen til 
det tørstenende græs. Om det vil virke, må ti-
den vise. Men standpladserne er blevet meget 
bedre og opleves ved sektionens skydetræning 
18. april i forbindelse med de nyindkøbte ligge-
underlag som fine. 
 

Tak til Christian Saxe, Jens Hasholt, 
Steen Hasholt, Bent Hasholt og 
Peter Wester for indsatsen.                 3801 

 

 

 
 

Standpladsgravning 
 

Skydning 18. april 
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Feltsportssektionens årsmøde 
11. marts 2025 kl. 18.30 på Bjerget 

 
I mødet deltog:  
 

Birger Hoff, Christian Saxe, Erling Heidler, 
Janni Fischer, Jørgen Pedersen, Lennart 
Stigsen, Niels-Erik Ottesen Hansen, Peter 
Werling, Peter Wester og Ulrik Nielsen 

 

Dagsorden 
 

1. Valg af dirigent og referent 
2. Årsberetning for 2024 
3. Gennemgang af regnskab for 2024 
4. Organisation 
5. Indkøb af materiel i 2025 
6. Kalenderen for 2025/2026 - aktiviteter 
7. Opgaver i 2025, funktionsleder mm 
8. Generelle opgaver 
9. Forslag 
10. Eventuelt  

 
 

Ad 1. Valg af dirigent og referent 

 Erling blev valgt og Janni blev valgt. 
 

Ad 2. Årsberetning for 2024 

 Christian gennemgik sin beretning, som 
drøftedes på baggrund af fremviste sli-
des i PowerPoint. 

 Christian startede med at oplyse, at 
samtlige mål og ambitioner for 2024 
næsten var opnået, herunder også de 
sportsligt i mål. Opgaver 2024 - stort 
set også i mål. 
 

Ad 3. Gennemgang af regnskab for 2024 

 Fremvisning af budget, men ikke gen-
nemgået i detaljer.  

 Regnskabet afspejler aktivitet og ud-
skiftning af materiel. 
 

Ad 4. Organisation 

 Carsten Elhøj (håndtering af aktivite-
ter/konkurrencer). 

 Carsten Sveding (SKV / våben / am-
munition) - det skal undersøges yderli-
gere, hvordan betingelsen til SKV kan 
opfyldes i forhold til krav om at være 
bestyrelsesmedlem.  

 Torkild (kasserer) - fortsætter 2025 ud. 

 Christian Saxe ('resten'). 
 
Ad 5. Indkøb af materiel i 2025 

 Enighed om indkøb af klubtelt (grønt) og 
kikkert til biathlon/indskydn. samt en Dy-
mo til afmærkning af våben og materiel.  
 

Ad 6. Kalenderen for 2025/2026 - aktiviteter 

 Christian gennemgik den udsendte ka-
lender, som dækker to år. Både kalende-
ren for 2025 og 2026 er dog endnu ikke 
fuldstændig. 

 

Ad 7. Opgaver i 2025, funktionsleder mm. 

 Ansøgning om EU våbenpas til Carsten 
Elhøj, Christian Saxe og Peter Wester - 
alle skal selv stå for ansøgning - inden 
påske 2025. 

 Indkøb af mindre bokse etc., så alle ge-
værkasser indeholder det samme - Car-
sten Sveding. 

 Indretning af villaen, så det er muligt at få 
plads til 5 stk. (store) liggeunderlag - det 
tages der stilling til, når måtterne er mod-
taget. 

 Udjævne standplads, så man ikke ligger 
med hoved nedad - kan kræve ansøgning 
til Naturstyrelsen - forslag til arbejdsdag, 
dato: den 6. april 2025. 

 Ekstra nøglesæt, komplet og adgangstil-
ladelse - til Carsten Sveding. 

 Udskiftning af det fjerde justerbare sigte-
middel til CZ Shadow 2 (en 2024 opgave) 
- Peter Wester påtag påtog sig denne op-
gave. 

 Udarbejde vejledninger til ladning og op-
fyldning af luftpistoler og luftgevær (en 
2024 opgave) - Birger vil gerne gøre et 
forsøg, men mangler selv at modtage en 
fremvisning/instruktion før udarbejdelse af 
vejledning er mulig. 
 

Ad 8. Generelle opgaver  

 Plan for våbenfordeling og registrering - 
hvem vil gerne forsøge at lave denne for- 
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deling - Christian undersøger om Car-
sten Elhøj vil påtage sig denne opgave? 

 Udarbejdelse af en præmieroversigt - er 
der nogle som vil hjælpe med dette - 
skema og foreløbig præmieoversigt ha-
ves - Janni Fischer påtog sig denne op-
gave (vil modtage skema mv.). 

 

Ad 9. Forslag 

 Håndtering af tilmelding til O-service løb: 
første løber indsender efter tilmeldings-
fristen data til kasserer - Jørgen Peder-
sen påtog sig denne opgave. 

 Indførelse af deltagerbetaling på neden-
stående poster: 
OTØ: 0 dkk - vedtaget 
Bøftur/sociale arrangementer 20 kr. - 
vedtaget 
O-service: 20 dkk pr. løb - ikke vedtaget 
Konkurrence: 100 dkk pr. dag - ikke ved-
taget. Når man repræsenterer klubben, 
så betaler klubben, når det er Biathlon- 
og/eller Feltsport konkurrencer. 

 Håndtering af udlån af våben, herunder - 
hvis ikke komplet ved aflevering: udbed-
ring for medlems regning - ikke vedtaget 
mht. betaling. I stedet fokus på oplæring i 
at aflevere komplet udleveret våben i 
rengjort tilstand omfattende tilhørende 
materiel. Liste over udstyr skal ligge i ge-
værkasserne. 

 Incitament - registreringssystem af aktivi-
teter, (herunder O-løb / skydning / af-
standsbedømmese / kortlæsning / hånd-
granatkast) - hvem vil hjælpe med at lave 
dette? Christian udarbejder Excel ark, 
undersøger om Jørgen Nielsens hjem-
meside/program kan anvendes, eller 
Google Docks - Ulrik Nielsen har tilbudt 
at bistå med Google Docks, hvis dette 
bliver den valgte løsning. 

 Incitament præmier - skal undersøges 
yderligere (Præmier skal være relateret til 
outdoor aktiviteter). 
 

Ad 10: Eventuelt - ingenting 
 
Årsmødet afsluttedes kl. 21.30. 
 

Som referent, sign. Janni Fischer 
 
Tak til Ulrik Nielsen for efterfølgende foredrag 
om tilblivelse af nutidens O-kort. 

 
 

 

Referater og resultater i 2024 

Læs i bladet 

# 2024-2 - side 16-21 

# 2024-3 - side 13-15 og 20-22 

# 2024-4 - side 12-15 

# 2025-1 - side 15-24 

 
 

 

 

 
 

I forlængelse af årsmødet gav Ulrik Nielsen en 

meget interessant beskrivelse af hvordan O-kort 
bliver til, omfattende grundlaget, forarbejder, tek-
nik og programmer samt korttegnernes arbejde. 
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Klubmesterskab 
O-løb 

3. maj 2025 
 

 
 

Torkild klar 
til start 

 
 

Høje Formand, X²-formandinden 
og X-formanden ved målet 

 
Efter et par års fravær havde jeg fornøjelsen 
af igen at deltage i det traditionsrige klubme-
sterskab og den efterfølgende frokost på Høje 
Sandbjerg lejren. 
 

 Årets banelægger var Peter Wester, som 
bestemt havde lavet nogle baner, hvor der 
både skulle forceres nogle højdemeter, og 
hvor finorienteringen skulle være i orden. 
 

 I år deltog to debutanter, henholdsvis Je-
sper Gottlieb og Phillip Christensen, så i alt 
drog 9 løbere i skoven på en flot forårsdag. 
 

 På den korte bane var tilmeldt 5 løbere, 
hvor der som noget nyt, ikke kun skulle dystes 
om hæder og anerkendelse, men også om en 
eftertragtet æske chokolade. På den lange 
mesterskabsbane var tilmeldt 4 løbere, hvor 
der skulle løbes om mesterskabspokalen. 
 

 Efter afvikling af gruppefoto gik turen ud 
mod start, hvor vi i intervaller blev sendt i sko-
en. Nu vil jeg ikke nævne nogen navne, men 
min mor var så uheldig at tabe sine briller på 
vej til post 4, de blev aldrig fundet, så hun valg-
te at udgå, da hun måtte indse, at kampen om 
chokoladen var tabt. De andre 4 gennemførte 
den korte bane, hvor Jesper Gottlieb, den ene 
af årets debutanter, havde de hurtigste ben og 
vandt overbevisende. 
 

 Anderledes var dysten på mesterskabsba-
nen, hvor jeg fristes til at sige, at det var et 
”målfoto”, der var med til at påvirke resultatet, 
og det skulle vise sig at der kun var 10 sekun-
der mellem nr. 1 og nr. 2. Det blev den anden 
debutant, Phillip Christensen der løb med sej-
ren, da han på det sidste stykke op ad bakken 
mod mål fik øje på kameramanden (Aksel), og 
xxxxx 

 

 

 

Torkild Hansen 

Jesper Gottlieb 

Jørgen Pedersen 

Aksel Iversen 

Janni Fischer 

Birger Hoff 

Lasse Helweg 

Peter Werling 

Niels-Erik O. Hansen 

Philip Bak Christiansen 
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 Peter Wester overrækker  
    kort bane præmien til Jesper  

 

  Aksel, Birger, Niels-Erik, Lise, Torkild Torkild, Peter Werling, Karin, Philip 
 

    
 

  Jesper, Jørgen, Janni, Lasse Lasse, Erling, Lorna, Aksel og Birger (i dyb samtale) 
 

formåede at finde kræfterne til både at løbe 
hurtigt og vise stort overskud. Flot kæmpet, og 
et stort tillykke skal der lyde fra nr. 2, som 
vandt opgaven med at komponere dette års 
indslag om klubmesterskabet. 
 

 Som altid blev egen medbragt frokost ind- 
xxxxx 

taget i godt selskab med tilhørende sang, taler 
og bekendtgørelse af vinderne. Det var en for-
nøjelse at være med igen. 
 

 Traditionen tro valgte flere at afslutte dagen 
med at gå op på bjerget. 

Lasse Helweg 

 

           
 

 

To debutanter vinder. Kort bane:  Jesper - og Philip, som her  vinder sine 10 sekunder,  
og her  modtager Kaare-pokalen som vinder af lang bane og dermed klubmester 

 
Lang bane 

7,5 km 

 

1 Philip 

2 Lasse (+ 10 sek.) 

3 Jørgen 

4 Torkild 

Kort bane 

3,5 km 

 

1 Jesper Resultatlisten 

2 Peter Werling er desværre 

3 Birger bortkommet 

4 Niels-Erik 

Janni  Udgået (tabt brille) 
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Vinterterrænskydninger 
på Kalvebod 2024-25 

 
 

 
 

I denne sæson blev AS-holdet nr. 2. 
Holdkonkurrencen blev vundet af vores 

evige rival, Ramløse Skytteforening. 
 

    
 

 
 

Vinterterrænskydningerne på skyde-
banerne på Kalvebod har været af-
holdt mindst lige så længe, jeg har 
været medlem af foreningen. Der er i 
alt 6 skydninger pr. sæson, og til den 
samlede holdkonkurrence tæller de 5 
bedste af de 6 skydninger. Hver for-
ening sætter før hver skydning navn 
på de 4 skytter, der den dag udgør 
holdet. 
 
 Til den samlede individuelle stil-
ling tæller de 4 bedste af de 6 skyd-
ninger. 
 
 Skydningerne har gennem årene 
være gennemført på næsten samme 
måde. Dog måtte man lave skiverne 
mindre, da Sauer 200 STR riflen blev 
standard - for ellers var der for man-
ge, der fik maximum points :-) 
 
 Endelig indførte DGI for nogle år 
siden en kikkertklasse, så der nu og-
så ved vinterterrænskydningerne er 
en speciel kikkertklasse. 
 
 Til slut skal det nævnes, at det i 
de senere år har været svært at skaf-
fe hjælpere, så på nogle af de 5 gæl-
dende stationer må vi nu også selv 
være banekommandører, så vi sky-
der i 2 hold lige efter hinanden på 
disse stationer. 
 
 I den netop afsluttede sæson 
(2024/25) deltog i alt 61 skytter én el-
ler flere gange - fordelt på 17 for-
eninger - en enkelt så langt væk som 
fra Fyn. 
 
 Fra AS deltog i alt 14 skytter én 
eller flere gange. En enkelt gang 
kunne jeg faktisk stille to 4-mands 
hold. Desværre kan kikkertskytter ik-
ke være på hold sammen med dem, 
der skyder med Sauer rifler. 

Individuelt blev 4230 
Ola Hvamstad nr. 3 i 
klasse ST2.  

 

I seniorklassen blev 3898 
Lars Worsaae nr. 4, 3745 
Finn Scheibye nr. 5 og 
undertegnede nr. 7 
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Klar til afgang 
 
 

                  
Station 3: 

Banekommandør: 
3793 Hammer 

 
 
 

Station 5: Banekommandør 
3898 Worsaae 

 
  De samlede AS resultater 

 

Navn Klasse 12-

okt- 

2024 

16-

nov- 

2024 

07-

dec- 

2024 

18-

jan- 

2025 

08- 

feb-

2025 

22-

mar-

2025 

 

3793   Hammer SE 20 24 23 22 26 25 

3745   Scheibye SE 28 27 23 23 28 22 

3898   Worsaae SE 27 25 22  27 24 

3990   Vaaben KIK 29    26 27 

4230   Hvamstad ST2 25 25  25  23 

4501   Bannow ST2 23     20 

3901   Bannow SE 26 14  21 19 18 

4188   Antonius Åben  8  13   

4195   Datcu ST2  19 20 20 15 16 

4721   Osterwald-Lenum KIK 1  11    

3512   Mørup SE  15     

4653   Junker ST2 22      

4001   Vaaben ST2 15      

4401   Tybjerg ST2 7      

3793 Morten Hammer 
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Skydeprogram langdistanceskydning 
resterende forår 2025 

 
Dato AS-skydninger med fed skrift Eksterne stævner/tilmelding/info 
 
 

Lørdag d. 24. maj 300m træning, Svensk hovedskydning Evt. + Nordisk program 

Lørdag d. 31. maj 300m træning, Svensk hovedskydning Evt. + Nordisk program 

Lørdag d. 7. juni 
300 m Svensk hovedsk. under 

kommando 

KSF stævne ½ match tilm. 
Finn@Scheibye.dk 

Lørdag d. 14. juni 
AS-P7 Dansk + svensk hovedsk. + 
terræn  

Afholdes af P7 på Revingehed 

Lørdag d. 21. juni 300m 15 skud liggende, 3. Foss Evt. + Nordisk program 

Lørdag d. 28. juni 
200m 3x5skud 4. xxx. Sidste skyde-
dag 

Point til Schmiegelow pokalen  
tæller dobbelt. 

 
Træningstid lørdage kl. 13.00 - 16.00, hvor vi mødes på 200 eller 300 m banen afhængig af dagens skyd-
ning. Vi har op til seks baner til rådighed, så hvis der kommer mange, kan der opstå ventetid. 
Hvis du skal låne foreningsriffel eller købe ammunition, er mødetiden kl. 12.40. 
 
Efter skydningen mødes vi i SKAK-huset, hvor vi over en kop kaffe rengør våben, diskuterer træningsmeto-
der, resultater samt løst og fast. Ammunition til medlemspris kan efter aftale købes hos undertegnede. 
 
Prisen på ammunition er fortsat som sidste år: 
 
Rekrut: 330 kr., Golden Target: 345 kr., Diamond Line Bane: 360 kr. og Diamond Line Felt: 375 kr.  
 
Åbne stævner indgår i skyttekongeskydningen, men tæller kun til foreningens pokalskydninger, hvis skyd-
ningen er skudt på foreningens træningsdag. Efter aftale med Morten Hammer kan skydninger til pokal-
skydninger og skyttekongeskydningen i enkelte tilfælde skydes søndag. 
 
Der bliver ikke udarbejdet en officiel vagtliste, men hvis jeg ikke selv er på banen kl. 13.00, aftaler jeg nær-
mere med en anden AS skytte. 
 
Med skyttehilsen og vel mødt! 
 
3745 Finn Scheibye 

 
 

 
 

 
 

 

 

Sct. Hans aften 

Se side 3 

 

 

  NY REDAKTØR 
 fra 1. januar 2026 Se side 6 og 37 
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Medaljeskydning I er foreningens fineste langdi-
stance-konkurrence, der består af i alt 9 forskellige 
skydediscipliner. Der skydes om et evigt vandrende 
Skyttekongeskærf og tilhørende speciel guldmedalje. 
Vinderens navn og nummer indgraveres i en bjælke, 
der påsættes skærfet. 
Vinder i 2024 blev for 3. år i træk 4230 Ola 
Hvamstad. 

Medaljeskydning II omfatter alle dan-
ske hovedskydninger skudt gennem 
året. Man skal mindst have skudt 10 
serier for at kunne deltage i konkur-
rencen. De 3 bedste resultater herfra 
benyttes også til beregning af 
Schmiegelow handikaptallet for næste 
sæson. 
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Schmiegelow pokalen er en handikap po-
kal, hvor handikappet er baseret på resulta-
terne fra Medaljeskydning II det foregående 
år. Til Schmiegelow pokalen tæller samtlige 
danske hovedskydninger skudt gennem 
året, idet det dog kun er den første skyd-
ning hver skydedag, der er gældende. 
Schmiegelow pokalen blev i 2024 vundet af 
3745 Finn Scheibye. 

 

 

 
 

 

 
Collet pokalen er en 300m skydning beståen-
de af en 1/4-match (10 skud liggende, 10 skud 
stående og 10 skud knælende), hvor der nor-
malt skydes om pokalen 1 gang om foråret og 
1 gang om efteråret. I 2024 blev skydningen 
ikke gennemført om efteråret, bl.a. på grund af 
sammenfald med nogle andre konkurrencer 
på Kalvebod. 
Collet pokalen blev i 2024 vundet af 3745 Finn 
Scheibye. 

 

 

 
Foss pokalen er en 300m skydning (15 skud liggende), hvor der skydes om pokalen 
på 3 angivne dage om foråret og 3 angivne dage om efteråret. Den gældende skyd-
ning skal være den første af sin art på skydedagen. Den skytte med flest sejre de en-
kelte dage vinder pokalen. Hvis man har vundet pokalen, kan man ikke vinde den det 
efterfølgende år. 
Foss pokalen blev i 2024 vundet af 4230 Ola Hvamstad. 

 
 
 
 

 
 

 

 

Sct. Hans aften 

Se side 3 
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Poul Glesners mindepokal 
 

Poul Glesners mindepokal er en handikap pokal for senior (veteran) skytter, hvor handi-
kappet er baseret på de enkelte skytters alder. Man kan ikke deltage i kampen om denne 
pokal, hvis man vinder guldmedalje i Medaljeskydning I. 
I 2024 havde 3745 Finn Scheibye specielt så travlt med at assistere nye skytter på Kal-
vebod banerne, at han slet ikke fik gennemført Medaljeskydning I, og han vandt derfor 
Poul Glesners mindepokal i fin stil. 
Jeg overrakte Poul Glesners mindepokal til 3745 Finn Scheibye efter vinterterrænskyd-
ningen på Kalvebod 16. november 2024. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Morten Hammer over-
rækker Feltskyttepoka-
len til Finn Scheibye ef-
ter den sidste vinterter-
rænskydning 
 

Se resultater 
 på næste side 

 
 

  



24 
 

 
  

 

XXX-pokalen er en 200m skydning 
(dansk hovedskydning), hvor der skydes 
om pokalen på 8 angivne dage. Bedste 
skytte tildeles 3 point, nr. 2 tildeles 2 po-
int og nr. 3 tildeles 1 point de enkelte da-
ge. Den gældende skydning skal være 
den første af sin art på skydedagen. Hvis 
man har vundet pokalen, kan man ikke 
vinde den det efterfølgende år. 
XXX-pokalen blev i 2024 vundet af 3793 
Morten Hammer. 

Feltskyttepokalen er foreningens fineste pokal. Poka-
len blev oprindelig givet som gave til generalmajor 
Johan Henrik Hegermann-Lindenkrone, da han i 
1834 afgik som chef for Kongens Livkorps (det frivil-
lige studenterkorps). I 1958 blev pokalen (gen)fundet 
i en antikvitetsbutik og herefter udsat som vandre-
præmie i AS. Pokalen indeholder en lang kæde be-
stående af små sølvplader, hvor de enkelte års vin-
dere får en ny sølvplade med deres navn og nummer 
indgraveret. 

 Se billedet på side 23 
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Referat af generalforsamlingen  (fortsat fra side 10) 

 

 
 

Efter hjemmeværnssektionens fremragende forlorne skildpadde med kartoffelmos 
samledes deltagerne til gruppefoto omkring Sandbjerginspektionens nye ATV 

 

 AS og P7 giver mindre erfarne skytter og 
feltsportsudøvere mulighed for at delta-
ge. Prøveforløb med konkurrence rettet 
mod jægere tilføjes i 2025. 

 

 Fremadrettet ønsker AS som Forening, at 
nye medlemmer bliver aktive medlemmer, der 
kan og vil bidrage til Foreningens aktiviteter.  
Aktivitetsudvalget programsatte i 2024 og 
2025 aktiviteter for nye medlemmer. Af 41 nye 
medlemmer mødte 11 frem i marts måned i 
DGI byen. Anden aktivitet på Høje Sandbjerg 
primo maj ser på nuværende tidspunkt ud til at 
blive aflyst grundet for få tilmeldinger. Sidste 
aktivitet bliver den 30. august til AS forenings-
dag.  
 

 Efter den 30. august vil aktivitetsudvalget, 
udvalgte nye medlemmer og bestyrelsen sam-
les og udarbejde intro 2026 for nye medlem-
mer.  
 

 Formanden fremhævede følgende udfor-
dringer for året 2025:  

 Der skal fastlægges en ny kommunika-
tionsplan for AS som forening, da Re- 
XXXXXX 

daktøren Erling Heidler ønsker at træk-
ke sig som redaktør for Bladet med 
årets udgang. Flere modeller overvejes, 
og jeg ser gerne disse debatteret i AS-
blad 2025-3 og -4. 

 En bredere og dybere fordeling af in-
struktør og arbejdsopgaver i Skydesekti-
onen samt støtte fra AS til talenter 

 At finde en dygtig instruktør til gymna-
stiksektionen. 

 

 Afslutningsvis takkede formanden besty-
relsen og aktivitetsudvalget for de gode ind-
spil under møder og ihærdighed med at drive 
de mange aktiviteter, der kendetegner AS 
som Forening. 
 
 Dirigenten forespurgte, om der var be-
mærkninger til formandens beretning og de 
supplerende bemærkninger. 
 
 Morten Hammer påpegede unøjagtighe-
der i beskrivelsen af skydesektionens aktivite-
ter. Mortens tilføjelser er fremhævet: 
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 Ola vandt også Foss pokalen med 3 sej-
re af 6 mulige. Olas pointhøst i de tre 
skydninger var 148, 147 og 146 point! 

 XXX-pokalen blev vundet af Morten 
Hammer. 

 Feltskyttepokalen blev vundet af Finn 
Scheibye, som også var den eneste, der 
deltog i alle 9 pointgivende skydninger. 

 Finn vandt også Collet pokalen, Schmie-
gelow pokalen og Poul Glesners min-
depokal. 

 
 Erling Heidler redegjorde for bagGrunden 
for sit ønske om afgang som redaktør 
 
 

Ad 3. Kassereren forelægger det revidere-
de regnskab til godkendelse. 
 
 Dirigenten fik forevist originalregnskaber-
ne underskrevet af alle bestyrelsesmedlem-
mer og revisorer. Kassereren udleverede og 
gennemgik regnskaberne. 
 

Akademisk Skytteforening 

Indtægter 
Kontingenter er på samme niveau som sidste 
år. 
 

 Renteindtægter er væsentligt højere end 
sidste år. Bedre afkast fra værdipapirer og in-
destående på bankkonti har også givet lidt 
rente.  

 
 

 Øvrige tilskud kommer fra Ove Popp 
Poulsens fond for Akademiske Skytter, Gre-
te og Sigurd Pedersens Fond, De Akademi-
ske Skyttefonde og tilskud fra Københavns 
Kommune.  
 

Udgifter aktiviteter 
Inspektionernes udgifter svinger en del fra år  
til år. Det store udsving for feltsportssektio-
nen skyldes indkøb af våben. 
 
 Sandbjerg regnskabet har givet et lille 
overskud.  
 
 Bladet er blevet dyrere på grund af stigen-
de trykkeudgifter og væsentlige stigninger på 
porto.  
 
Udgifter administration 
Er som sidste år.  
 
Resultat 
Et overskud på kr. 92.624 som overføres til 
kapitalkontoen. 
 
Balancen  
Foreningen har en særdeles en pæn aktiv-
masse og egenkapital. 
 
 Foreningen har ejendommen Høje Sand-
bjerg som i regnskabet er bogført til 1 kr.  

 

 
 

 Kassereren Dirigenten Formanden Sekretæren 
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 I sidste års regnskab var vurderingen ca. 
kr. 33 mio., men efter henvendelse til vurde-
ringsstyrelsen er det nu korrigeret til ca. kr. 2 
mio., hvilket er på linje med tidligere år. 
 
De Akademiske Skyttefonde 
 
Regnskabet er bedre end tidligere år på grund 
af stort udbytte på Danske Bank aktier. Der er 
udloddet kr. 12.000 til AS.  
 
Ove Popp Poulsens fond for Akademiske 
Skytter 
 
Der var et resultat før uddelinger på kr. 
213.127. Der er udloddet kr. 396.600 til Aka-
demisk Skytteforening. 
 
 På forespørgsel fra 3612 Sven Mørup ud-
dybede kassereren afslutningsvis fundatsen 
for Popps fond samt hvilke formål den yder 
støtte til. 
 
Ad 4. Behandling af indkomne forslag. 
 

Foreningen har ikke modtaget forslag. 
 
Ad 5. Kassereren forelægger budget til 
godkendelse. 
 

 Budgettet fremgår af side 8 og side 11 i 
regnskabet. 

 

 Der er budgetteret med højere kontin-

gentsats i 2023 og kontingentindtægter 

er derfor forøget med ca. tkr. 25. 
 

Ad 6. Fastsættelse af kontingent jf. § 8. 
 

For første gang siden 2011 foreslår bestyrel-
sen forhøjelse af kontingentsatserne. Begrun-
delsen er stigende priser og højere udgifter til 
aktiviteterne. I det forgangne år (2024) ville 
der være et underskud på ca. kr. 70.000, hvis 
det ikke var for tilskud fra Popps Fond, og dis-
se tilskud er øremærket til nogle få områder. 
 
Forslag til kontingent pr. halvår 
 

 Til og med 24 år kr. 330 
 25 til og med 65 år kr. 450 
 Over 65 kr. 330 
 Passive kr. 180 
 

Forslaget blev vedtaget. 
 

 3793 Morten Hammer spurgte, hvorvidt 
bestyrelsen har overvejet mulighederne for 
omfordeling af midler. 
 

 Kassereren bekræftede. at man afsøger 
mulighederne indenfor de givne rammer, her-
under i form af tilskud til medlemsaktiviteter 
m.m. Tillige har man hensat væsentlige midler 
til f.eks. bygninger og aktiviteter på Høje 
Sandbjerg. 
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Resultatopgørelse for tiden 1. januar 2024 - 31. december 2024 
 

  Budget Budget 
   2023 2025 2024 
   (1.000 kr.) 
 
Indtægter Kontingenter, aktive 197.971 199 220 210 
 Kontingenter, passive 11.700 10 13 10 
 Renteindtægter 55.751 30 35 32 
 Øvrige tilskud 295.224 236 245 236 
 Øvrige indtægter                  0 2 0 0 
 

Indtægter i alt  560.646 477 513 488 
 
Aktivitets- Skydesektionen 154.422 217 180 200 
omkostninger Gymnastiksektionen 13.807 8 12 9 
 Feltsportssektionen 181.424 45 60 163 
 Hjemmeværn 257 – 1 1 1 
 Sandbjerginspektionen – 34.801 84 0 50 
 Stævner, konkurrencer og øvrige aktiviteter 18.667 15 40 30 
 Bladet        84.997 70 90 70 
 

 Aktivitetsomkostninger i alt      418.773 438 382 523 
 
Administrations- Forsikringer 23.699 41 28 20 
omkostninger Gaver, præmier m.v. 4.488 5 5 5 
 Mødeudgifter – 155    6 3 3 
 Øvrige administrationsomkostninger       21.217 19 22 22 
  

 Administrationsomkostninger i alt       49.249 71 58 50 
 

Udgifter i alt  468.022 509 440 573 
Årets resultat         92.624 – 32 73 – 85 
Der disponeres således: 
 Overførsel til kapitalkonto        92.624 – 32 73 – 85 
 

 
 

 
Revisionspåtegning: Konklusion 
 
Der er ikke konstateret fejl og mangler i præsentationen og indregnin-
gen af oplysningerne i regnskabet eller i forhold til anvendt regn-
skabspraksis. 
 

Det er derfor vores opfattelse, at det er overvejende sandsynligt, at 
regnskabet er retvisende, og at det er udarbejdet i overensstemmelse 
med Foreningens vedtægter. 
 

Budgettet er ikke revideret. 
 

19. februar 2025 
 

 Hans Jørgen Vaaben Morten Hammer 
 Regnskabskyndig revisor Kritisk revisor 
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Balance pr. 31. december 2024 - Aktiver 
   31/12 2023 
Anlægsaktiver   (1.000 kr.) 
 

 Materielle anlægsaktiver: 
 Ejendommen matr. nr. 6 g, Holte by, Søllerød 1  - 
 (Grundværdi jævnfør foreløbig opgørelse fra Vur- 
 deringsstyrelsen pr. 17/3 2025 Kr. 2.152.000) 
 

 SKAK-huset, Selinevej, 2300 København S 1  - 
 (Opført på lejet grund. AS ejer 1/3 af huset. 
 

 Inventar             1 3 - 
 

 Finansielle anlægsaktiver: 
 Obligationsbeholdning 
    Nom kr. 148, anskaffelsessum 0  0 
    Opskrivning til kursværdi pr. 31. dec. 2024             0 0 0 
 

 Aktier, Danske Bank  
    1520 stk., anskaffelsessum 91.672  92 
    Opskrivning til kursværdi pr. 31. dec. 2024   217.952    309.624 182 
 

 Investeringsforeninger 
    DI Euro Invest Grade 1053 stk. 99.966  100 
    DI Danske Indeksobligationer 1103 stk. 101.692  101 
    DI Global Indeks DKK 1545 stk. 199.875  200 
    DI USA Indeks DKK 2986 stk. 199.913  200 
    Nedskrivning til kursværdi pr. 31. dec. 2024      8.564 717.759 8 
 

 Anlægsaktiver i alt     1.027.386 884 
 

Omsætningsaktiver 
 

 Beholdning af ammunition  126.318 59 
 Tilgodehavender, debitorer  26.949 22 
 Likvide beholdninger     765.431 759 
 

 Omsætningsaktiver i alt     918.698 840 
 

Aktiver i alt   1.946.084 1.724 

 
Balance pr. 31. december 2024 - Passiver 

   31/12 2023 
   (1.000 kr.) 
 

Egenkapital Kapitalkonto  770.030 678 
 Opskrivningshenlæggelse     334.264 191 
 

 Egenkapital i alt     1.104.294 869 
 

Hensættelser Hensatte midler fra Popps fond     740.000 740 
 Hensættelse forsikringspenge til senere anskaf.       81.250 81 
 

 Hensættelser i alt     821.250 821 
 

Kortfristet gæld Omkostningskreditorer mv.        20.540 34 
 

 Gæld i alt        20.540 34 
 

Passiver i alt      1.946.084 1.724 
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Ad 7. Valg af bestyrelse, jf. § 11. 
 
Den nuværende bestyrelse ønsker at fortsætte. 
Der fremkom ingen modforslag. 
 

Formand 4125 Peter Wester.  
Sekretær  4290 Søren Andersen.  
Næstformand  
 4276 Palle Skovhus Jensen.  
Kasserer  3448 Bo Scheibye.  
Sandbjerginspektør 
 3801 Birger Hoff.  
Skydeinspektør  
 3745 Finn Scheibye.  
Gymnastikinspektør  
 3098 Peter Martin Lund.  
Feltsportsinspektør  
 4431 Christian Saxe.  
Inspektør for HJV-sektionen 
  4244 Martin Larsen. 

 
Bestyrelsen blev valgt. 
 
 
Ad 8. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsupple-
ant, jf. § 25. 
 
Bestyrelsen foreslår genvalg således: 
 

Sagkyndig revisor   
 3990 Hans Jørgen Vaaben.  
Kritisk revisor  
 3793 Morten Hammer.  
Suppleant  3612 Svend Mørup.  

 
De foreslåede blev valgt. 
 
Ad 9. Valg af repræsentanter til organisati-
oner uden for Akademisk Skytteforening. 
 
 Til bestyrelsen for de Akademiske Skytte-
fonde foreslår bestyrelsen genvalg af: 
 

4185 Steen Vestergaard Andersen.  
 

Den foreslåede blev valgt. 
 
 I Popps Fond for Akademiske skytter er 
Akademisk Skytteforening repræsenteret som 
følger: 
 

Formanden, Sandbjerginspektøren, Sky-
deinspektøren 

 

 I Akademiske Skyttefonde er Akademisk 
Skytteforening repræsenteret med følgende 3 
faste medlemmer: 
 

Formanden, Næstformanden og Kassere-
ren 
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Ad 10. Eventuelt: 
 

A) 3612 Sven Mørup: I værket ”Faldne i 
Danmarks frihedskamp” nævnes Dyr-
læge Albert Carlo Iversen som medlem 
af AS. Han står dog ikke på vores min-
detavle og kan ikke umiddelbart findes i 
vores medlemsregister. Ad anden vej er 
det dog fremkommet, at han har delta-
get i feltpionerkursus før 1922 med 
medlemsnummer 1151. Det foreslås at 
undersøge sagen via bestyrelsesrefera-
ter fra omkring 1945 og frem. I positivt 
fald bør det herefter overvejes at opret-
te en mindetavle. 

 
Erling Heidler nævnte, at han ikke har 
været i stand til at finde information i 
det materiale, han har adgang til. 
 
Formanden indvilgede i at undersøge 
sagen yderligere med specifik fokus på 
vedkommendes mulige medlemskab af 
Akademisk Skytteforening, subsidiært 
Skyttekorpset. 

 
B) Formanden bad 4206 Carsten Sveding 

redegøre for aktiviteterne for nye med-
lemmer, hvilket affødte følgende beret-
ning: 
 

 Formanden udsendte en invitation til 
41 nye medlemmer med tilbud om delta-
gelse i følgende 2 arrangementer: 

a. Introaften i DGI byen i marts må-
ned resulterede i 11 deltagere, 
primært skytter. 

b. Introdag i Høje Sandbjerg primo 
maj. Der indkom blot 5 tilmeldin-
ger, derfor aflyst 

 
Hertil kommer: 

c. Foreningsdagen den 30. august er 
åben for alle medlemmer, nye 
som gamle, og håbet er at dette 
arrangement kan hjælpe til at sti-
mulere opbygningen af bånd på 
tværs i foreningen. 

d. Generelt er der mange tilbud og 
en tendens til, at nye medlemmer i 
stigende grad kommer og går. Det 
foreslås at fokusere på en mere 
aktiv og opdateret hjemmeside 
samt at optrappe aktiviteterne 
med fokus på skytter og rekrutte-
ring til feltsport fra orienterings-
klubberne. 

 
 Der var ikke yderligere bemærkninger. 
 
 Dirigenten takkede for god ro og orden og 
afsluttede generalforsamlingen kl. 20:20. 

 
 

 
Referent:4682 Søren Andersen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

Sct. Hans aften 

Se side 3 
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Formandens beretning for 2024 
Kunne læses på hjemmesiden forud for generalforsamlingen.  

Bilag til referatet - se side 10 og 25-31 
 

 
Jf. foreningens vedtægter, dagsordenens pkt. 2. 
 

Bedes læst inden deltagelse 
i generalforsamlingen. 

 
Ad 2. Formanden aflægger beretning  
 

Foreningen har haft et ekstraordinært år i 
2024, der udmærker sig ved: 

 Danmarksmesterskabet og World Cup i 
Biathlon Orientering april 2024, hvor AS 
var medarrangør og markerede sig med 
et stort antal deltagere og mange po-
dieplaceringer.  

 Nyanskaffelser af salongeværer til felt-
sportssektionen,  

 indkøb af nyt tidssvarende el værktøj 
og ATV (All Terrain Vehicle) 

 samt nyt telt til brug for samlinger og 
sociale arrangementer.  

 

 Skyde-, gymnastik- og hjemmeværnssek-
tionen aktiviteter er forløbet planmæssigt.  
 

 Et fortsat udviklingsområde for alle sektio-
ner er en konkretisering af de ved generalfor-
samlingen 2024 udmeldte målsætninger samt 
fastholdelse af de mange nye medlemmer 
som løbende tilgår AS. 
 
 Et forløb for nye medlemmer 2024 og pri-
mo 2025 er iværksat af Aktivitetsudvalget. 
 

Fire medlemmer er i 2024 afgået ved døden:  

4374 Pelle Goldin 17. juli 

4658 Eli Heckscher 10. sept. 

4186 Jørgen Søe Westergaard 21. sept. 

4068 Kjeld Holmehave 28. dec. 

Æret været hans/deres minde. 
 

Foreningen havde pr. 31. december 2024 i alt:  
 Medlemmer  346 (+7)  
 Ny tilgang  37  
 Udmeldte  26  
 Døde  4  

Fordelt på  

 Aktive mænd  263  

 Aktive kvinder  46 

 Passive  35 

 Livsvarige  2  
 

Medlemskab i en del af året tæller som aktivt 
medlemskab.  
 

Medlemmerne fordeler sig på sektionerne så-
ledes:  

 Skydning  281 

 Gymnastik  29 

 Feltsport  50 

 Hjemmeværnet 40 

 Sandbjerg  16, 

 Uden sektionstilknytning  7  
En del er tilknyttet flere sektioner.  
 

Foreningen har i beretningsåret haft en med-
lemsfremgang på 7. 
 
Foreningsarrangementer  

 Nytårskur  
o 33 deltagere 

 Kransophængning på Christiansborg 

o 14 deltagere  
 Generalforsamling med spisning 

o 19 deltagere  
 Sct. Hans aften med spisning og bål 

o 30 deltagere  
 
Skydesektionen  
 

Antal skydere 
 

Antallet af aktive skytter i indberetningen til 
det Centrale Forenings Register udgjorde 246 
mod 243 i 2024.  
 

Skydeaktiviteterne 
 

Aktiviteten i DGI-byen var lidt lavere end i 
2023. Patronsalget i DGI-byen udgjorde såle-
des 1.023 æsker salonpatroner á 50 skud 
svarende til ca. 54.000 skud til en pris på næ-
sten 36 t.kr. 
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 Deltagelsen i langdistance skydningerne 
lå lidt lavere end i 2023. Vi savner en tilgang 
af yngre skytter på 200 og 300 m samt ter-
rænskydning. De stigende ammunitionspriser 
er givetvis en del af årsagen til den lavere ak-
tivitet, selv om vi har holdt priserne nede ved 
at indkøbe ammunition i Sverige. 
 
 Skyttekongeskydningen blev vundet af Ola 
Hvamstad for tredje år i træk. Desværre blev 
skydningen kun gennemført af 3 deltagere.  
 
 Ola vandt også Foss pokalen, der afgøres 
af de tre bedste liggende 15-skuds skydninger 
på 300 m. Olas pointhøst i de tre skydninger 
var 148, 147 og 146 point! 
 
 Feltskyttepokalen blev vundet af Finn 
Scheibye, som også var den eneste, der del-
tog i alle 9 pointgivende skydninger.  
 
 Finn vandt også Collet pokalen og Poul 
Glesners mindepokal. 
 
 Det samlede salg af langdistance og 9 mm 
ammunition udgjorde i 2024 i alt ca. 37.000 
t.kr. 
 
 25 m pistolskydningen på KSC lider fortsat 
under, at der ikke er en dedikeret leder af akti-
viteten. 
 
 Den traditionsrige skydning mod P7 blev i 
2024 afviklet på Kalvebod. Anders Petersson 
vandt både baneskydningen og terrænskyd-
ningen og dermed også Agnetes hæderspris 
med hhv. Finn Scheibye og Ola Hvamstad på 
andenpladserne. Chr. Bannow blev tredje 
bedste danske skytte i alle tre skydninger. AS 
vandt holdskydningen på bane og P7 vandt 
terrænskydningen. 

 
 Foreningen ejer ved udgangen af 2024 i 
alt 105 våben, heraf 63 pistoler og revolvere. 
 
Stævneresultater 2024 
 
Ved Dansk Sportsskytte Forbunds danske 
mesterskaber, der blev afholdt på Kalvebod, 
vandt Andreas Hansen det danske mester-
skab i Open Class for fjerde gang i træk. 
 

Ved DGI Storkøbenhavns udendørs mester-
skaber vandt Per Bannow hovedskydningen i 
Seniorklasse 2 på 50m med 196 p af 200 mu-
lige. På 200 m vandt Ola Hvamstad stillings-
mesterskabet med 143 + 137 p. Finn Schei-
bye vandt seniorklasse 1 med 150 + 149 p. 
Per Bannow seniorklasse 2 med 141 + 144 p. 
 
 Ved DGI-Byens åbne 15 m stævne i no-
vember - som AS er medarrangør af - blev 
Zoltan Fráknói nr. 2 i mesterskabsskydningen 
på standardpistol i enhånds-klasse 2, Finn 
Scheibye blev nr. 2 på standardpistol i klasse 
1. 
 
Konklusion  
 
Skydesektionen arbejder fortsat for, at flere 
nye skytter kan fastholdes over en længere 
årrække. Herunder at nogle flere vil vise inte-
resse for de udendørs discipliner på Kalve-
bod. Vores ambition understøttes af forenin-
gens strategiske arbejde med Udvikling af 
Akademisk Skytteforening. 
 
Feltsportssektionen  
 
Medlemmer  
Ved årsmødet 11. marts 2025 var der i alt 49 
medlemmer i feltsportssektionen. Yderligere 
to medlemmer forventes at tilgå primo april 
2025. 
 
Aktiviteter siden sidste års årsmøde 
Året 2024 var kendetegnet ved mange nye og 
aktive medlemmer samt dyre og besværlige 
anskaffelser at salonrifler og udstyr. 
 

 13. april - Biathlon skydning 
Hentede våben, ammunition og våben-
skab i Helsingør inden skydning, så der i 
alt var 6 biathlon rifler at skyde med. Nye 
medlemmer med orienteringsløbserfaring 
fra Søllerød og Allerød orienteringsklub 
deltog.  

 

 20. april - Intro Biathlon Orientering 
Landsholdet og nye medlemmer fik mulig-
hed for at gennemføre én 3,2 km lang PO-
bane med 10 poster i banen og 10 poster 
udenfor banen efterfulgt af en 3 km lang 
O-løb og skydning. 
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 24.-26. april - DM Biathlon Orientering i 
Jægerspris 
Aksel Iversen, Birger Hoff, Peter Wer-
ling og Peter Wester var medarrangører 
af konkurrencerne. 
Følgende 10 AS’er stillede op til kon-
kurrencen: Christian, Emilie, Erik, Jens, 
Kai, Niels-Peter, Philip. Rikke, Troels 
og Ulrik.  
 

Resultatmæssigt udmærkede følgende 
sig. 

 Emilie Bæk Christiansen,  
   Danmarksmester i D-JUN, sprint 

 Erik Nielsen,  
   Danmarksmester i H-JUN, sprint 

 

Resultatet fra klassisk konkurrence:  

 Emilie Bæk Christiansen 
   Danmarksmester D-JUN, klassisk 

 Rikke Quist Møller  
   Danmarksmester DB, klassisk 

 Erik Nielsen  
   Danmarksmester H-JUN, klassisk 

 Philip Bæk Christiansen  
   2. plads H45, klassisk 

 Kai Willadsen  
   Danmarksmester H65, klassisk 

 Carsten Elhøj, Kai Willadsen og 
Steen Hasholt 
   2. plads SEN hold 

 

Resultater fra stafetten:  

 Rikke Quist Møller og Emilie 
Bæk Christiansen  3. plads D21, stafet 

 Ulrik Nielsen, Troels Christian-
sen og Erik Nielsen  3. plads H21, stafet 

 Kai Willadsen og Philip Bæk 
Christiansen  2. plads H/D 95, stafet 

 

 4. maj - Klubmesterskaberne i O-løb 
Jørgen Pedersen havde, med støtte fra 
Janni og sporhunden, som banelægger 
ved året klubmesterskab i orienterings-
løb lavet en 3,8 km lang bane, som gav 
et par udfordringer 
Aksel Munk Iversen, Birger Hoff, Chri-
stian Saxe, Niels-Erik Ottesen Hansen, 
Peter Werling og Peter Wester stillede 
op.  

 Christian Saxe blev årets klubme-
ster i tiden 40:22. 

 

 1. juni 8. juni - Feltsport træning 
Træning til P7/AS - begge dage feltpi-
stolskydning efterfulgt afstandsbedøm-
melse og kortlæsning og sluttelig et 
OTØ-løb. 

 

 15. juni - AS/P7 
AS kunne i år stille med Christian Saxe, 
Jesper Gottlieb, Jørgen Nielsen, Troels 
Christiansen og Ulrik Nielsen med Car-
sten Sveding som holdleder - ingen re-
serve. 

 

En fair feltpistolskydning med såvel stå-
ende som siddende skydestillinger blev 
vundet Christian Saxe med 3 point og 
med en spredning mellem deltagerne på 
op til 41 point. Vagn Laursen havde - 
igen i år - indvilget i at tilrettelægge og 
gennemføre afstandsbedømmelse og 
kortlæsning. De blev vanskeliggjort af 
kraftig regn - ingen skriveredskaber vir-
kede, og kortet fik runde mærke områ-
der, når man havde ført nålen igennem. 
Ulrik Nielsen vandt afstandsbedømmel-
sen med 4 point (max. 14) og kortlæs-
ningen med 6 point (max. 42).  
 
Ulrik Staugaard havde lavet en kræven-
de 7 km bane på det opdaterede Grib-
skov Nord kort. Kortet var et stort A3-kort 
i 1:7.500, men pga. af vejret var det van-
skeligt at læse de orienteringsmæssige 
detaljer, som Ulrik havde udvalgt at be-
nytte til flere af posterne. Christian Saxe 
havde taget pandelampe med, og flere 
gav udtryk for, at det var godt set! 
Troels Christiansen vandt O-løbet på 49 
min, skarpt forfulgt af Ulrik Nielsen, som 
brugte 58:30 min. Andre brugte op mod 
halvanden time.  
 
Håndgranatkast gennemførtes på de kor-
tere veteran- (55 år) længder, og her vi-
ste Troels Christiansen og Jesper Gottli-
eb at kastearmen stadigvæk virkede, idet 
de kun fik 10 point (max. 20).  
 
Ulrik Nielsen vandt såvel teknikprisen 
som individuelt.  
Ulrik Nielsen, Troels Christiansen og 
Christian Saxe vandt holdkonkurrencen 
med et klækkeligt forspring til P7; 317 
point mod P7 holdets 421 point.  
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 7.-10. august - WM Biathlon Orientering 
Carsten Elhøj, Christian Saxe, Kai Wil-
ladsen, Peter Wester og Steen Hasholt 
deltog.  
Klassisk var i H55 en kombination af 3 
km svært PO-løb, som resulterede i 
mange fejl mm’er, 5 km svært O-løb og 
en skydning, som gav mange bom. Po-
ster i ”Bermuda-firkanten” (kan for inte-
resserede udpeges) krævede indløb fra 
3 forskellige retninger. En så rutineret 
løber som Christian Saxe måtte bruge 2 
timer og 20 minutter på at gennemføre 
konkurrencen. 

 Christian Saxe   
     3. plads M55, klassisk 

 Kai Willadsen   
     2. plads M70, klassisk  

 

Sprinten blev gennemført i silende 
regn, men banerne var mere regulære, 
så de store bom blev undgået. 

 Kai Willadsen  
     2. plads M70, sprint 

 

I stafetten skulle vi igen besøge ”Ber-
muda-firkanten”, hvilket blev udslagsgi-
vende for resultatet - både Carsten El-
høj og Christian Saxe bommede,  

 Kai Willadsen og Steen Hasholt       
2. plads M120, stafet 

 

 29. august og 12. september - Feltpi-
stolskydning på Kalvebod 
Som træning op til DM Feltsport var 
deltagerne to torsdage på Kalvebod og 
gennemføre feltpistolskydninger. 
 

 31. august og 14. september - Af-
stand/kortlæsning og håndgranatkast 
Som træning op til DM Feltsport blev 
der på to lørdage trænet hhv. afstands-
bedømmelse kortlæsning samt hånd-
granatkast på Bjerget. 

 

 20. september - DM Feltsport i Karup 
AS stillede med ni personer: Bent Has-
holt, Birger Hoff, Carsten Elhøj, Carsten 
Sveding, Christian Saxe, Jens Hasholt, 
Jørgen Tang Nielsen, Kai Willadsen og 
Peter Wester. 
Nord for Flyvestation Karup fik delta-
gerne en meget fair feltpistolskydning. 
Dernæst en lidt krævende afstandsbe-
dømmelse lidt syd for Sjørup, efterfulgt 

af kortlæsning fra toppen af Daugbjerg 
Dås. Få af kortlæsningsopgaverne kræ-
vede kompas for at blive løst, og et par af 
opgaverne havde kun et muligt mål. 
Håndgranat kast og O-løb blev gennem-
ført i Finderup øvelsesterræn. Selvom 
flere havde løbserfaring fra samme om-
råde, så er terrænet nu så tilvokset, at 
det er fysisk krævende. 

 Jørgen Tang Nielsen  
      2. plads ÆOB 

 Christian Saxe  
      2. plads VET1 

 Kai Willadsen  
      Danmarksmester VET2 

 Carsten Sveding 
      3. plads VET2 

 Jørgen Tang Nielsen, Christian 
Saxe og Kai Willadsen  
      Danmarksmester i holdkon 
      kurrence i YOB/ÆOB/VET 

 

 12. og 19. oktober - Biathlon skydning på 
Bjerget 
Finn Scheibye gennemførte forud for 
skydningen instruktion i sigtemidler, vejr-
trækning og tankegang ifm. skydning.  
Det blev til to gode og smukke dage på 
Bjerget med en masse skydetræning - 
efterfulgt af OTØ-løb. 
 

 2.-3. november Åbent Dansk Mesterskab 
Biathlon Orientering    (aflyst) 
 

 7. december - Bøftur 
Peter Werling, sidste års vinder af bøftur, 
var årets banelægger. Peter havde lavet 
en meget fair bane i Rudeskov. Banen 
udskrevet på papir, som Peter havde 
brugt lang tid på at udklippe, folde og 
samle til nogle flotte kræmmerhuse - 
hvilket i regnvejret kunne give udfordrin-
ger med knækkede hanke. 
Emilie og Philip var klart dagens hurtig-
ste løbere, og vandt dermed titlen og 
banelæggeransvaret 2025.  

 
Materielstatus 
Sektionen har indkøbt følgende 

 2 stk. brugte Anschütz Fortner rifler 

 3 stk. Anschütz Fortner rifle 

 7 sæt diopter - så alle sektionens rifler 
har samme type diopter 
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 8 sæt geværremme - så alle sektionens 
rifler har samme geværrem 

 16 stk. armrem - så to personer kan de-
le sammen våben 

 3 stk. geværkasser 

 4 stk. 3D-printet anlæg til ældre An-
schütz Fortner rifler 

 5 stk. måtter til skydning 

 4 stk. højde og sidde justerbare sigte-
midler til CZ Shadow II. 

 

Gymnastiksektionen  
 

Gymnasterne startede i gymnastiksalene på 
Husum Skole og Kirkebjerg Skole hhv. tirsdag 
og fredag. Flere aflysninger med eller uden 
erstatningssal grundet bordopstilling til ter-
minsprøver - eller manglende vand i baderum! 
Efter sommerferien Husum Skole både tirsdag 
og fredag.  
 

 Annonce i Brønshøj-Husum Avis i januar 
2024 gav 3-4 nye medlemmer, så der er nu 24 
på listen - dog én passiv - og 3 også tilmeldt 
skydning, men de kommer ikke til gymnastik. 
Ca. halvdelen kommer nu fra Brønshøj - Hu-
sum området. Som hovedregel 9 - 12 deltage-
re pr. træning. 
 

 Mail 9. marts udsendt til hele gymnastik-
holdet om SWOT - analysen. Kun én reaktion, 
- det var Uve Vesterbrandt, der gerne lejlig-
hedsvis vil træde til som træner ved Leifs fra-
vær. Uve betingede sig at komme på træner-
kursus, og det blev han så tilmeldt i efteråret 
2024, men kurset blev udsat til primo 2025. 
 

 Leif nedsatte midt på året sit varsel om 
stop fra 12 til 6 måneder. Sidst på året med-
delte han så, at han vil stoppe til sommer 
2025. En skriftlig henvendelse til en navngiven 
DGF-repræsentant om nyt træner-emne gav 
ikke resultat, men opfølgning til DGF/DGI på 
Uve Vesterbrandts kursus har igangsat en 
procedure foreløbig med opslag på Facebook. 
 

 Gymnastiksektionen har udarbejdet doku-
mentation af 4 pokaler for efterfølgende depo-
nering på Bjerget. To pokaler følger primo 
2025. 
 

 Sommerafslutning blev holdt på Bjerget 
tirsdag d. 21. maj med 17 deltagere. 
 Juleafslutningen blev holdt på Restaurant 
Hellerup Sejlklub d. 3. sept. med 18 deltagere. 

Hjemmeværnssektionen  
 
2024 har endnu engang været et stille år aktivi-
tetsmæssigt i Hjemmeværnssektionen. Bøfturen 
2024 blev således et højdepunkt med meget 
stor deltagelse og udbredt lyst til at værdsætte 
Kjæftens mange opmuntrende forslag. Det blev 
noteret, at alle 35 års jubilarerne mødte op!  

 
Sandbjerginspektionen  
 
I 2024 er den positive udvikling i brug af terræ-
net om lejren og lejren til såvel foreningens eg-
ne aktiviteter som udlejning til medlemmer og 
gæster fortsat. Der har således - også i år - væ-
ret fuldt stævneprogram for antallet af skydnin-
ger. 
 

 Positivt er det, de to årlige arbejdssamlinger 
er genoptaget. I den forbindelse er skorstenene 
blevet malet og borde/bænke sættene i gårdha-
ven udbedret. Det nye telt i gårdhaven har fået 
oprullemekanismer, så arbejdet med teltet er 
nemmere end før. 
 

 Opdatering af lejrens maskiner og værktøj 
er fortsat med anskaffelse af en ATV som er-
statning for veterantraktoren, en ny trailer og 
mere batteridrevet værktøj. 
 

 Som afslutning på indbrudssagen fra 2023 
har vi fået en aftale med politiet om alarmer og 
opbevaring af våben.  
 

 Plejen af øvelsesterrænnet er forsat i hen-
hold til plejeplanen, hvor inspektionen især har 
kæmpet med vindfælder. Til årets store kratryd-
ning har vi entreret med hjælp udefra. Torkild 
Glavens computerbaserede oversigt over ter-
rænets målepunkter er videreudviklet. 
 

 Vedr. vejen ”Høje Sandbjergvej” er denne 
periodevis i en ringe forfatning, hvorfor der er 
indledt et arbejde på at afdække mulige løsnin-
ger. Ingen af de drøftede forslag er accepteret 
og Foreningen budgetterer med et større beløb i 
2025.  
 

 Konklusionen er som sidste år, at såvel lej-
ren som øvelsesterrænet står i fin stand. 
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Se også side 6 
 

  
 

NY REDAKTØR 
fra 1. januar 2026 

 

Vi søger en afløser for Erling, som ønsker et træde tilbage. 

Det kan være én eller flere ? 

 

Arbejdet består af 4 blade årligt. 

 at indsamle artikler og billeder 

 at redigere bladene 

Erling bruger ”Word”, men valg af metode bestemmer du selv. 

 at indsende til trykning og hjemmeside 
 

Vi håber, at du er interesseret 
og melder dig til formanden 

5114 1976  /  formand@as-kbh.dk 
 

Erling er klar til at besvare spørgsmål 
og assistere under overdragelsen. 

 
 
 
 
 

 
 

 

 
 

Sct. Hans aften 

Se side 3 

 
  

mailto:formand@as-kbh.dk
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   Historiebøgerne sælges. 
  

   Sæt: Historiebøger ( –1911 udsolgt) 600 kr. 
 

 Sangbog 100 kr. 
 Blazermærke 150 kr. 
 Stofmærke 10 kr. 
 Sticker Gratis 
 

 AS-slips  
Silke (grøn/bordeaux) 
Slips: Sherwood Foresters 
kr. 280,- + porto 
 

Købes hos kontoret 
kontor@as-kbh.dk  

            
 

 
 

Sæt:  AS-P7  -  90 og 100 år - 150 kr  
 

Købes hos redakteuren 
redakteur@as-kbh.dk 

 

 

Brænde fra Bjerget:  
 

 Spørg Sandbjerginspektøren 
 4586 7655 sandbjerg@as-kbh.dk  
 

  
 

 

Slipset kan også købes direkte hos Benson & Clegg på denne adresse: 
https://bensonandclegg.com/collections/neckwear/products/sherwoodforesters 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 

 Historiebogen 1861-2011 

 Høje Sandbjerg billedbogen 

 Sangbog 
 

    som bør kunne interessere alle. 
 

 Sæt 1:   Kun  kr. 200,- 

 Historiebog AS-P7 90 år 1920-2010 

 Tillæg 100 år 2010-2020 
 

som nok mest interesserer skydning 
og feltsport (begrænset oplag). 

 

 Sæt 2:   Kun  kr. 100,- 
 

Købes hos redakteuren - redakteur@as-kbh.dk 
  

mailto:kontor@as-kbh.dk
mailto:redakteur@as-kbh.dk
mailto:sandbjerg@as-kbh.dk
https://bensonandclegg.com/collections/neckwear/products/sherwoodforesters
mailto:redakteur@as-kbh.dk
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Porto 
 

Nu til dags er der ikke så mange i Danmark, som bruger porto / 
frimærker til forsendelser. Men der bruges porto til udsendelse 
af kontingentopkrævning fra foreningen, hvis du da ikke allerede 
har tilmeldt dig Betalingsservice eller en anden form for automa-
tisk betaling via din bank. 

 

 Hjælp foreningen og dig selv ved at tilmelde kontingentop-
krævningen til Betalingsservice. Hvordan gør man ? 
 

 Den bedste løsning er nok at gå ind på 
 http://akademiskskytteforening.dk/om-foreningen/bliv-medlem.  
 
 Her er link til Betalingsservice, som er let at udfylde med dine 
data, hvorefter du får opkrævningen automatisk. Hvis du ikke får 
tilmeldt dig inden girokortet udsendes, skal du betale det første 
girokort på ”gammeldags vis”. 

 

 
 
 

Gør det hele meget nemmere for dig selv - - og for foreningen. 
  

Tilmeld dig kontingentindbetaling via betalingsservice. 
 
 
 
 

 Ændringer til navn, adresse, telefon, mailadresse 
og evt. udmeldelse skal meldes til kontoret. 

 
 
 
 

Vi har fortsat brug for medlemmer, 
som vil yde en indsats for foreningen. 

 

Kom ud af busken og meld jer, så finder vi 
noget, som interesserer jer og gavner AS. 

 
 
 
 

Bladet kan også ses på www.as-kbh.dk 
et par dage efter deadline. 

 
 

 

  

http://akademiskskytteforening.dk/om-foreningen/
http://www.as-kbh.dk/


 
 
 

Returneres ved vedvarende adresseændring. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 

 
 
 
 
 

Returadresse: Kontoret, Stenløkken 60, 3460 Birkerød 
 
 


